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Výbor pro životní prostředí, zemědělství a evropské 
záležitosti Zastupitelstva Plzeňského kraje 

  

Zápis z 11. zasedání dne 24. 5. 2022  
 
 

 

 

 
                                   

 Prezence 
Přítomni předseda: Ing. et Ing. Jan Bozděch, Ph.D. 

 
členové:  
Luděk Bořek 
Michal Hána 
RNDr. Lucie Hemrová, Ph.D. 
Ing. Lucie Frank Kristová 
Jan Kůrka 
Mgr. Filip Sequens 
Ing. Petr Votípka 
 

Nepřítomni  

Omluveni doc. Mgr. Ing. Roman Sloup Ph.D. 
Mgr. Eva Volfová 
Ing. Milan Vácha 
 
 

Hosté  
Jindřich Brabec- předseda Regionální rady odborových svazů 
ČMKOS Plzeňského kraje 
Ing. Jan Kroupar- vedoucí Oddělení ochrany přírody, OŽP, KÚPK 
Ing. Václav Liška- vedoucí Oddělení technické ochrany, OŽP, KÚPK 
Ing. Jitka Staňková- referent Oddělení fondů a programů Evropské 
unie 
Mgr. Martin Plíhal - vedoucí Odboru životního prostředí 
RNDr. Milena Prokopová, Ph.D.- vedoucí Oddělení sledování stavu 
biodiverzity, Správa CHKO Český les 
 
 

 
Na vědomí 

 
Odbor kancelář ředitele KÚPK  (kopie - prezenční listina) 
 

 

Číslo zasedání 
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Datum konání  24. 5. 2022 – 15.00 hod.  

Místo konání KÚPK, I. patro, zasedací místnost 143 

Zapisovatel Šárka Batková, M. Ec. 
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Program 
 

1. Zahájení.  

2. INTERREG Bavorsko – Česko 2021-2027. 

3. Program ke zlepšování kvality ovzduší. 

4. Individuální dotace na podporu registrovaných útulků pečujících o opuštěné a toulavé 

psy a kočky na území Plzeňského kraje. 

5. Individuální dotace pro obec Jarov na vyhotovení projektové dokumentace projektu 

„Vodovod Jarov.“ 

6. Poskytnutí daru Agentuře ochrany a přírody a krajiny ČR na pořízení Územní studie 

Český les. 

7. Variantní studie Odkanalizování – poskytnutí dotace obci Seč. 

8. Dotace pro ZOO v Plzeňském kraji. 

9. Témata projednávaná v rámci Zastupitelstva a Rady Plzeňského kraje.  

10. Výjezdní zasedání – Janovský mokřad. 

11. Různé. 

12. Diskuse a závěr. 

 
Zápis z jednání 
 
Číslo Text 

1  
 

 
Zahájení  
 
Předseda Výboru pro životní prostředí, zemědělství a evropské záležitosti 
Zastupitelstva Plzeňského kraje (dále VŽPEU ZPK) pan Ing. et Ing. Jan Bozděch, 
Ph.D. přivítal přítomné členy na jedenáctém jednání Výboru pro životní prostředí, 
zemědělství a evropské záležitosti  ZPK, které bylo svoláno elektronickou pozvánkou 
ze dne 13. května 2022 a zahájil zasedání v 15:00 hodin.  

Přivítal i přítomné hosty- RNDr. Milenu Prokopová, Ph.D., vedoucí Oddělení sledování 
stavu biodiverzity, Správa CHKO Český les, vedoucího Odboru životního prostředí 
Mgr. Martina Plíhala, Ing. Jana Kroupara, vedoucího Oddělení ochrany přírody, Ing. 
Václava Lišku, vedoucího Oddělení technické ochrany, Ing. Jitku Staňkovou 
z Oddělení fondů a programů EU a pana Jindřicha Brabce, předsedu Regionální rady 
odborových svazů ČMKOS Plzeňského kraje 
 
Ověřovatelem zápisu a usnesení byl zvolen pan Bořek, který s nominací souhlasil 
a výbor jej schválil. 

Dále předseda představil program jednání a zeptal se přítomných členů, zda mají 
připomínky. Žádné připomínky nebyly. 

Program jednání byl schválen. Přítomnost hostů byla schválena.              

Je přítomno 7 členů, výbor je usnášeníschopný. 

Předseda se představil novým členům a vyzval hosty a členy výboru, aby se krátce 
představili. 
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2  
 

 
INTERREG Bavorsko – Česko 2021-2027 

 
Předseda požádal Ing. Jitku Staňkovou, aby představila členům výboru svou 
prezentaci. Prezentace je přílohou tohoto zápisu. 
 
K prezentaci nebyly žádné dotazy.  
 
Členové výboru vzali prezentaci na vědomí. 
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Program ke zlepšování kvality ovzduší 

 

Předseda požádal Ing. Lišku o představení programu. Ing. Liška okomentoval 
prezentaci, která je přílohou tohoto zápisu. Členům také rozdal brožuru: „Jak správně 
topit a ušetřit,“ vydanou Ministerstvem životního prostředí, na kterou v průběhu 
prezentace několikrát odkázal. 

 

Na prezentaci Ing. Lišky navázal Mgr. Plíhal se svou prezentací o Kotlíkových 
dotacích v Plzeňském kraji a Dotačním programu Akumulační nádrže. 

 

K prezentacím nebyly žádné dotazy.  
 
Pan Bořek se podělil o svou negativní zkušenost s akumulačními nádržemi. Mgr. 
Plíhal oponoval, že názory odborníků se v této věci liší. 
 
Proběhla diskuze na téma podvodných žádostí o dotace a ekologického přínosu akce. 
 
Členové výboru vzali prezentace na vědomí. 
 
15:53 přišel pan Kůrka, přítomno 8 členů 
 

4  
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Individuální dotace na podporu registrovaných útulků pečujících o opuštěné 
a toulavé psy a kočky na území Plzeňského kraje  
 
Předseda uvedl, že na příklad v Klenčí pod Čerchovem, kde je starostou, se ročně 
řeší v průměru 30 toulavých psů a 20 koček. Proto velmi oceňuje ty, kteří se této 
problematice věnují. 
 
Mgr. Plíhal okomentoval předem zaslané podklady pro poskytnutí individuálních 
dotací na podporu registrovaných útulků pečujících o opuštěné  
a toulavé psy a kočky na území Plzeňského kraje 2022.  
 
Situace se týká 3 subjektů - dvou měst a jedné obce.  

 Obec Němčovice - útulek na vysoké úrovni, příspěvek 100.000,- je zejména 
na krmení 

 Statutární město Plzeň - dotace na vylepšení útulku a kastraci koček. Díky 
veterinární péči je možné následně kočky umístit do rodin. Částka 150.000,- 

 Město Horšovský Týn - vybavení útulku, 100.000,- 
 

Přijato usnesení č. 44/22 
 

RNDr. Hemrová se ptá, proč řešíme pouze 3 subjekty s dotací. Mgr. Plíhal komentuje, 
že dle Zákona o krajích, dotace nad 200.000,- řeší Zastupitelstvo a také v případě, že 
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žadatel je obec nebo město. Ostatními žadateli byly spolky nebo fyzické osoby a pak 
případné přidělení dotace nemusí být schváleno ZPK.  
 
Ing. Kroupar informoval o dalších žadatelích. 
 
Mgr. Plíhal kladně zhodnotil podporu útulků PK, z útulků psi mizí do rodin, s výjimkou 
velkých, bojových plemen.  
 
Předseda poděkoval za tuto aktivitu a upozornil, že na Domažlicku není k dispozici 
žádné zařízení pro opuštěné kočky. Proto se vozí do Plzeňského útulku.  
 
Proběhla diskuze na téma odchytu toulavých psů a jejich umístění do kotců na kraji 
obce před odvezením do útulku, složitosti péče o kočky, programů kastrace a jiné. 
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Individuální dotace pro obec Jarov na vyhotovení projektové dokumentace 
projektu „Vodovod Jarov.“ 

 
Mgr. Plíhal okomentoval předem zaslané podklady pro poskytnutí individuální 
investiční dotace ve výši 100 000 Kč obci Jarov na vyhotovení dokumentace 
pro společné povolení projektu „Vodovod Jarov – napojení na Dobříč“, žádost číslo 
052PD00001.  
 

Přijato usnesení č. 45/22 
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Poskytnutí daru Agentuře ochrany a přírody a krajiny ČR na pořízení Územní 
studie Český les 

 
Mgr. Plíhal okomentoval předem zaslané podklady pro Poskytnutí finančního daru 
ve výši 700 000 Kč žadateli Česká republika – Agentura ochrany přírody a krajiny 
na pořízení Územní studie Český les. 
 
RNDr. Milena Prokopová, Ph.D. doplnila, proč CHKO o dotaci žádá a vyzvala členy 
k dotazům. Pan Hána: dotaz na původní studii, RNDr. Prokopová – je k dohledání 
na webu. 
 

Přijato usnesení č. 46/22 
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Variantní studie Odkanalizování – poskytnutí dotace obci Seč 

 

Mgr. Plíhal okomentoval předem zaslané podklady pro poskytnutí dotace ve výši 
25 000 Kč obci Seč, se sídlem Seč 2, Seč, 336 01 Blovice, IČO: 00257192, na projekt 
„Variantní studie odkanalizování obce Seč“ z Dotačního programu Variantní studie 
odkanalizování obcí a zásobování pitnou vodou 2022, žádost číslo 052VS00002. 
 

Přijato usnesení č. 47/22 
 

8  
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Dotace pro ZOO v Plzeňském kraji 

 

Mgr. Plíhal okomentoval předem zaslané podklady pro Poskytnutí individuálních 
dotací na podporu provozu zoologických zahrad v roce 2022 žadatelům:  
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1. Zoologická a botanická zahrada města Plzně, příspěvková organizace, ve výši 
1.600.000 Kč na projekt „Environmentální, environmentálně-vzdělávací 
aktivity, prezentace a publikační činnost Zoologické a botanické zahrady města 
Plzně v roce 2022“, žádost č. 052PZ00001  
 
Přijato usnesení č. 48/22 
 

2. Nadace ZOO Plasy ve výši 400.000 Kč na projekt „Podpora na provoz ZOO 
Plasy“, žádost č. 052PZ00002 

 
Návrh nebyl výborem schválen, některým členům přijde takto vysoká dotace 
neúměrná velikosti ZOO. Mgr. Plíhal komentoval, že klíčem k rozdělení dotace byla 
návštěvnost- Nadace ZOO Plasy má 100.000 návštěvníků ročně, Zoologická 
a botanická zahrada města Plzně 450.000. 
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Témata projednávaná v rámci Zastupitelstva a Rady Plzeňského kraje 

 

Předseda požádal Mgr. Plíhala o informace ze zasedání RPK, které proběhlo dne 23. 
5. a ZPK, které proběhne dne 13.6. 

 

Mgr. Plíhal okomentoval přehled projednaných bodů, který je přílohou tohoto Zápisu. 
Všechny body byly předmětem jednání Rady PK, vybrané budou předmětem jednání 
červnového Zastupitelstva PK. 
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Výjezdní zasedání – Janovský mokřad 

 

Mgr. Plíhal představil Janovský mokřad. PK před 1,5 rokem zakoupil lokalitu 
od soukromého vlastníka a následně došlo k vyhlášení přírodní rezervace. Je zde 
mnoho ohrožených druhů, výrazný je Jeřáb Popelavý. PK má zájem o další rozšíření 
lokality. PK nechal zpracovat studii, na základě které zřídil pastvy a vysadil koně 
a pratury. Ing. Kroupar by rád na místě představil lokalitu a seznámil členy s dalšími 
plány. 

 

Členové výboru se shodli na termínu 15.6. v 15:00. Mgr. Plíhal zašle propozice kdy 
a kde se setkáme. 14:30 odjezd KÚPK, 15:00 setkání na místě.  

 

RNDr. Hemrová se předem omluvila. 
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Různé 

 

Předseda informoval všechny členy výboru o odměňování členů výboru, kteří nejsou 
členové ZPK, dle platného Usnesení ZKP 14/20. Každý člen výboru obdržel kopii 
tohoto Usnesení. Usnesení je přílohou tohoto Zápisu. 

Nebyly jiné podněty k diskuzi.  

12  
8 

 
Diskuze a Závěr 
 
Předseda poděkoval všem za účast a ukončil jednání v 17:15. Příští zasedání je 
výjezdní dne 15. 6. 2022 (viz bod 10) a následně 16. 8. 2022 v 15:00 na KÚPK. 
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Zápis byl vyhotoven dne 24. 5. 2022 – počet stran: 6, počet příloh:    
 
 
 
    Šárka Batková, M. Ec.                   Luděk Bořek               Ing. et Ing. Jan Bozděch, Ph.D. 
 
 
.......................................            ......................................            .............................................. 
 zapisovatel  ověřovatel zápisu  předseda výboru 


